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                                                              ЗАПИСНИК 

 

са 23. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ. 

Сједница је одржана 02.06. 2005. године, у времену од 10,30 до 13,30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Бранко Зрно, 

Сеада Палаврић, Шефик Џаферовић, Адем Хускић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, 

Халид Гењац и Анто Спајић. 

Из оправданих разлога сједници нису присуствовали: Осман Брка, Винко Радовановић и  

Мирко Благојевић. 

Сједници су такође присуствовали гости: др Рафи Грегориан и Никола Радовановић, 

копредсједавајући Комисије за реформу одбране, Љиљана Тришић и Емир Пешто из 

Министарства безбједности БиХ и Тања Пашић из ОЕБС-а.  

Осим наведених, сједници су присуствовали: Драгица Хинић, привремени секретар 

Комисије, Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Комисије, и Анђелка Добриловић из 

Истраживачког одјељења Парламентарне скупштине БиХ. 

 

За расправу на сједници предложен је сљедећи  

 

                                                                   ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Информација о регрутном и резервном саставу у Федерацији БиХ и Републици 

Српској (извјестиоци: копредсједавајући Комисије за реформу одбране); 

2. Информација о стању безбједности Босне и Херцеговине у 2004. години  

      (Министарство безбједности БиХ);  

3. Текућа питања: 

а) Информација о приговорима пуковника Фаида Хеће, Сабрије Зимића и Фехима 

    Бибића на одлуку о избору професионалних војних  лица у Министарство 

    одбране БиХ по расписаном конкурсу; 

b) Замолница Мисије БиХ при НАТО-у у Бриселу за информисање о битним  

     активностима Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну  

     политику БиХ; 

                  c) Кратка информација о обављеној посјети чланова Заједничке комисије Брчком  

                       и Бијељини; 

                    d) Информација о одржаном састанку ПСНАТО-а у Љубљани;           

                   e)  Информација о одржаном састанку с Хубертом Пиркером,  

                        предсједавајућим Иницијативе Пакта стабилности за борбу против  
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                        организованог криминала (SPOC) и предлог избора члана Заједничке 

                        комисије у ову организацију; 

                   f) Информација о одласку припадника деминерске јединице у Ирак; 

                   g) Информација о обиљежавању пете годишњице рада ДГС-а; 

                   h)  Информација о предстојећим посјетама Македонији и Србији и Црној Гори 

 

Бошко Шиљеговић је, на иницијативу Шефика Џаферовића, предложио допуну дневног реда, 

тако да се као прва тачка уврсти избор другог замјеника предсједавајућег Заједничке 

комисије, што је једногласно прихваћено, као и дневни ред у цјелини. 

 

Ад. - 1. Избор другог замјеника предсједавајућег Заједничке комисије  

 

Због презаузетости обавезама досадашњег другог замјеника предсједавајућег Шефика 

Џаферовића, за другог замјеника предсједавајућег ове комисије предложена је Сеада 

Палаврић, а  Шефик Џаферовић остаје и даље члан  Заједничке комисије. 

Наведени предлог једногласно је прихваћен. О избору новог другог замјеника 

предсједавајућег потребно је обавијестити Комисију за реформу одбране, како би у складу са 

својим правилима такође извршила именовање Сеаде Палаврић за свог новог члана. 

 

Ад. - 2. Информација о регрутном и резервном саставу у Федерацији БиХ и Републици  

          Српској (извјестиоци: копредсједавајући Комисије за реформу одбране) 

 

Др Рафи Грегориан, на почетку свог обраћања, изразио је задовољство због позива да 

присуствује сједници Заједничке комисије и допринесе што бољој сарадњи двију комисија, а 

што представља неопходан услов за даљи позитиван ток реформе одбране у БиХ. Истакнуо 

је неопходним информисање Заједничке комисије о досадашњем стадијуму постигнутог у 

процесу реформе резервног и регрутног састава у Федерацији БиХ  и Републици Српској, 

при томе нагласивши да су ово битна политичка питања. Посебно је нагласио да питања 

регрутног и резервног састава чине само дио цјелокупног пакета реформи одбране у БиХ те 

да их у овом тренутку треба тако и посматрати. Да би се ова питања правилно разумјела, 

навео је регионални контекст посматрања. У оквиру регионалног контекста, информисао је 

присутне о обављеним посјетама Хрватској и Србији и Црној Гори, приликом којих су 

разматрана ова питања, као и реформе одбране у цјелини. Приликом посјете Хрватској, која 

је већ чланица ПФП-а и на крају је акционог плана за улазак у НАТО,  хрватска страна 

истакнула је сличне проблеме које има и БиХ у процесу реформе одбрамбеног система, 

нагласивши да су већ драстично смањили војни потенцијал у складу са НАТО стандардима, 

те да је дио плана и укидање регрутног састава. Разлози за укидање регрутног састава су 

бројни, нпр. издвајање великог дијела буџетских средстава за ту намјену. Слична ситуација 

је и у Србији и Црној Гори, гдје је Министарство одбране недавно издало информацију о 

смањењу војног потенцијала и трансформацији, укључујући и ваздухопловне и поморске 

снаге. Тако ће ове снаге бити мање од омјера утврђеног Дејтонским мировним споразумом, а 

то је 5:2:2 када је у питању однос између бројног стања у Србији и Црној Гори и Босни и 

Херцеговини.  

Потом је образложио разлоге за укидање регрутације у БиХ, посебно истакнувши питање 

гарантовања безбједности путем регрутног састава, који ни у ком случају не подупире 

безбједност наше земље, посматрано с аспекта утврђених НАТО стандарда. У том контексту, 

Комисија за реформу одбране доставила је Савјету министара БиХ и Предсједништву БиХ 

докуменат о разлозима због којих би требало укинути служење војног рока. Из тог 

документа јасно је видљиво да се не може очекивати повећање буџетских средстава за 

потребе одбране, већ напротив, смањење. Укидањем регрутног састава уштедјела би се 

знатна средства.Садашњи систем је такав да регрути морају издвајати и властита средства 

током служења војног рока, а укупна издвајања за њихове потребе тренутно износе око 22% 
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од буџета за одбрану у оба ентитета. И сам систем обуке регрута захтијева ангажованост 

великог броја активних војних лица као и цивилних лица у ентитетским министарствима на 

пословима регрутовања, што на крају резултује само великим бројем недовољно обучених 

војника. Тренутно је укупан дозвољени број регрута у оба ентитета 60.000, а по неким 

сазањима регрутује се и обучава већи број од дозвољеног. Због свега наведеног, неопходно је 

привремено обуставити слање регрута у војску док се не одобри нова структура оружаних 

снага, као дио пакета реформи одбране. У вези с мишљењем јавности о питању регрутног 

састава, истакнуто је да је ЕУФОР недавно спровео анкету. По тој анкети, 85% грађана 

испитаника и припадника сва три народа подржава тренутно укидање регрутног састава, тј. 

служење војног рока и увођење професионалне војске, сматрајући да регрутни састав 

представља бацање новца и времена. 

Уколико се подржи ова идеја и укине регрутни састав, идеја о постојању ентитетских 

министарстава одбране аутоматски губи смисао. На крају излагања поново је нагласио да је 

ова информација само дио реформског пакета одбране и као такву је треба посматрати. 

Никола Радовановић такође је истакнуо да су ове информације радни материјал и само 

један дио модела реформе система одбране.  Стога је предложио да се разматрају искључиво 

информативно у оквиру Заједничке комисије, с обзиром да на домове Парламентарне 

скупштине БиХ треба упутити коначан предлог материјала о цјелокупној реформи 

одбрамбеног система. Потом је истакнуо три питања. У вези с питањем регионалног 

приступа проблему, истакнуо је да су три министра одбране из Хрватске, Србије и Црне Горе 

и Босне и Херцеговине у билатералним контактима закључила да у Бриселу имају пуно више 

информација о збивањима у нашим земљама него што ми то знамо једни о другима. Стога је 

наш интерес и обавеза да размијенимо одговарајуће информације о питањима реформи 

одбране, те да убудуће настојимо да непосредније и више контактирамо и сарађујемо на 

нивоу министарстава. Ови контакти већ постоје на више нивоа, почевши од службеника 

министарстава до нивоа министара. По његовом мишљењу, стање у области  реформе 

одбране  и  у оружаним снагама све три државе генерално је повољније него што то јавност 

зна. О свим даљњим сазнањима у вези с дешавањем у региону наше министарство одбране 

благовремено ће информисати Заједничку комисију и Парламентарну скушптину БиХ. Као 

друго питање, истакнуо је питање модела и брзине промјене одбрамбеног система у БиХ, при 

чему је наша земља у предности у односу на друге земље у региону због присуства снага 

ЕУФОР-а и НАТО-а, чије потенцијале до сада нисмо најбоље искористили, али то можемо у 

наредном периоду. Ове снаге представљају гаранцију безбједности наше земље и у наредним 

годинама. Треће питање односи се на систем регрутовања. У вези с тим морамо се 

опредијелити за квалитет и укинути регрутацију из свих напријед наведених разлога, те 

увести и развијати професионалне војне снаге. При томе треба истаћи да укидање 

регрутације не значи и укидање обуке за послове одбране, јер ће се за професионалну војну 

службу годишње обучавати кандидати који ће бити заинтересовани за испуњавање НАТО 

стандарда и заснивање професионалног радног односа. На крају излагања предложио је да 

Заједничка комисија усвоји закључак којим ову информацију прима к знању, при чему је не 

упућује у даљу парламентарну процедуру, јер представља радни материјал и само је један 

дио реформског пакета. 

Бошко Шиљеговић изразио је задовољство због високопрофесионалне сарадње Заједничке 

комисије с Комисијом за реформу одбране и Министарством одбране БиХ. Мисли да ће 

Информацију подржати сви чланови Заједничке комисије. 

Шефик Џаферовић предложио је члановима Заједничке комисије да пруже пуну подршку 

раду Комисије за реформу одбране с копредсједавајућим на челу, формиране одлуком 

високог представника за БиХ. Потом је истакнуо да је пријатно изненађен уводним 

излагањем Рафија Грегориана о регионалном контексту питања одбране, јер се без 

регионалног приступа ово питање не би ни могло ријешити. Задовољан је сазнањем да су 

сусједне земље већ смањиле, односно и даље смањују војне потенцијале у складу с 

утврђеним НАТО стандардима, али и Дејтонским мировним споразумом, као што је случај са 
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Србијом и Црном Гором, у складу с утврђеним омјером 5:2:2. У  вези с Информацијом која 

се тренутно разматра, мисли да је пружила довољно података о регрутном саставу у оба 

ентитета, да осврт на мораторијум за служење војног рока као логичан слијед упућује на 

укидање ентитетских министарстава. Што се тиче питања мораторијума, затражио је мало 

времена ради обављања још неких политичких консултација, те да се цијело питање реформи 

посматра као јединствен пакет. У случају мораторијума или, пак, укидања регрутног састава, 

у наредном периоду требало би размотрити посебно питање едукације младих људи путем 

различитих форми обуке о војсци. Ова обука не мора се вршити посредством Министарства 

одбране, већ се може спроводити и на друге начине. О питању резервних снага у БиХ 

истакнуо је да оне данас постоје само на папиру, а фактички их нема. Стога ће се залагати за 

ефикасне резервне снаге које ће чинити професионална војна лица након пензионисања, уз 

одређене услове. У вези са цјелокупном реформом одбране, истакнуо је  да је рок за реформе 

који је одредио високи представник при крају, те да се нада да ће се што прије у 

парламентарној процедури  наћи измјене и допуне Закона о одбрани БиХ и Закон о служби у 

ОСБиХ. 

Бранко Зрно истакнуо је да су, посматрано са свих аспеката, понуђена рјешења Комисије за 

реформу одбране добра, а у наредном периоду могу се само дорађивати. Стога није 

изненађен резултатима испитивања јавног мњења о предметним питањима. Нагласио је 

потом да ћемо настојати испоштовати утврђене рокове за спровођење реформе и захвалио се 

копредсједавајућим на присуству и исцрпном информисању.  

Момчило Новаковић сматра да ову информацију не треба упућивати у даљу парламентарну 

процедуру, јер она дијелом подразумијева и степен тајности, а представља само дио пакета 

реформе одбране.  

Бранко Зрно и Шефик Џаферовић сматрају да јавности треба предочити све  информације, 

па и ову, уз јасну поруку да Заједничка комисија у потпуности подржава активности 

Комисије за реформу одбране. 

 

Послије расправе, чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију, те 

једногласно усвојили закључак да се Информација не упућује у даљу парламентарну 

процедуру, јер представља радни материјал и само је један дио реформског пакета. 

Такође, једногласно је одлучено да  се  средствима  информисања  кратким  изјавама  обрате  

др Рафи Грегориан, Сеада Палаврић и Бошко Шиљеговић.  

 

Aд. - 3. Информација о стању безбједности Босне и Херцеговине у 2004. години  

          (Министарство безбједности БиХ) 
 

Прије разматрања ове тачке дневног реда, Бошко Шиљеговић предложио је да се достављени 

Извјештај о раду Полиције Брчко Дистрикта БиХ разматра као информација на наредној 

сједници Заједничке комисије, што је једногласно прихваћено. 

Љиљана Тришић истакнула је да ће убрзо у парламентарну процедуру бити достављена 

Информација о стању безбједности за првих шест мјесеци 2005. године, а потом дала уводне 

напомене о Информацији о стању безбједности Босне и Херцеговине у 2004. години.  У вези 

с  Информацијом о којој се расправља на овој сједници, нагласила је да је урађена на основу 

података које су доставиле институције из области безбједности, те да је сачињена и 

методолошки прилагођена Закону о слободи приступа информацијама, Закону о 

полицијским службеницима. Напоменула је и да је Закон о заштити података у процедури. 

Шефик Џаферовић сматра да је Информација добро конципирана и треба је примити к 

знању. 

Момчило Новаковић истакнуо је да су у овој информацији отклоњени неки досадашњи 

недостаци на које су указивали чланови Комисије те да је Информација комплетнија и 

садржи више података. Потом је посебно истакнуо незадовољство активностима ДГС-а, 

наводећи да активности у граничном појасу нису испуниле очекивања. Стога имамо порозну 
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границу, иако је уложено доста напора и средстава да се граница потпуно обезбиједи. 

Посебно је нагласио да је у ДГС-у потребно урадити много више на квалитету запослених, те 

спровести интерну контролу над запосленима како би се онемогућило даљње негативно 

понашање појединаца у ДГС-у. У том смислу предложио је закључак да ДГС сачини и 

достави комплетну информацију о обављеној интерној контроли и њеним резултатима. 

Потом је предложио одређене измјене и допуне дијела Информације који регулише закључке 

и мјере. У тачки 2, која се односи на кадровску попуњеност ДГС-а, предложену мјеру треба 

преформулисати, тако да би се требала односити на утврђивање садашњег квалитета 

попуњености ове службе, а с циљем смањења илегалних прелазака и недозвољених преноса 

робе, док су остале мјере прихватљиве. У оквиру мјере под бројем 8, која се односи на Закон 

о дрогама на нивоу БиХ, истакнуо је да је овај закон био у процедури, али се не зна његов 

тренутни статус. 

Сеада Палаврић нагласила је да је ова цјеловита информација добродошла, те да се након 

обављене посјете чланова Комисије Теренској кацеларији и јединицама у Брчком и Бијељини 

јасно може видјети да ДГС има проблема које покушава ријешити. Али, евидентно је и да 

Савјет министара БиХ нема осјећаја за њихово рјешавање.  Један од проблема ДГС-а је и 

недостатак кадрова. Подржала је предлоге Момчила Новаковића, те предложила да Комисија 

донесе закључак којим би обавезала надлежне институције да овој комисији доставе радни 

материјал буџета за безбједност током његове припреме, како би могли утицати на његову 

структуру и висину. 

Винко Зорић предложио је да се у дијелу мјера и активности, у тачки 13, додају ријечи: «и 

саобраћајнице», јер нам не треба сигнализација ако нема саобраћајница, од којих су иначе 

бројне  доста лоше. И он сматра да би требало тражити и буџете других институција у фази 

израде. 

Адем Хускић имао је одређени број примједаба на Информацију, иако сматра да је ова 

информација боље урађена од претходне. Из Информације се не може видјети који су главни 

безбједносни проблеми у БиХ, јер она мора садржавати ранг-листу највећих проблема, као и 

износ потребних финансијских средстава за њихово превазилажење. Сматра да је тренутно 

највећи проблем питање сарадње с Трибуналом у Хагу. Као друго значајно питање 

апострофирао је питање тероризма, те да се даље могу разматрати већ обрађена питања. Као 

недостатак Информације, навео је непостојање акционог плана за превазилажење проблема, 

затим непостојање јасно истакнутог става Министарства безбједности БиХ о датим 

проблемима, који у Информацији представљају само збир статистичких података. Даље је 

навео непостојање потребних података о раду СИПА-е те још неких институција. Истакнуо 

је такође и да су, приликом посјете, у Полицији Брчко Дистрикта БиХ навели да 

Министарство безбједности БиХ није уопште контактирало с њима нити тражило податке. У 

даљњој анализи навео је да нема никакве безбједносне процјене у случају да БиХ постане 

члан ПФП-а и НАТО-а, нема става о улози ранијих обавјештајно-безбједносних служби, 

поготово  о њиховој процјени о дјеловању Ал-каиде, става о раду неких страних 

обавјештајних служби, а рад неких других институција недовољно је обрађен и сл. У дијелу 

који се односи на тероризам видљиво је да је процесуирано 385 лица, али нема података 

колико их је осуђено. У том дијелу наведене су неке радње које се не морају нужно 

подводити под ову врсту дјела. Информација се, такође, не бави питањем безбједносне 

процјене везане за одлазак наших војника у Ирак, као ни питањем малољетничке 

делинквенције. У склопу дијела мјера и активности, по његовом мишљењу, неопходно је 

истаћи активности на доношењу закона који недостају, или изради измјена и допуна 

постојећих закона, као што су Закон о заштитарским фирмама и Закон о набавци и ношењу 

лаког наоружања. Такође, неопходно је сачинити акциони план из којег се може видјети 

даља активност СИПА-е, ОБА-е, Управе за индиректно опорезивање и других  агенција у 

борби против свих врста недозвољених активности, те утврдити предлог финансијских 

средстава потребних за реализацију тог плана. 
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Након паузе од 10 минута сједница је настављена. Одсуствовали су Шефик Џаферовић и 

Анто Спајић. 

Бошко Шиљеговић истакнуо је да би било добро да се у ДГС-у спроведе интерна контрола 

и сачини посебна информација о томе. Такође, сматра  да су предлози Адема Хускића који се 

односе на дио 8.  постојеће информације прихватљиви и за Министарство безбједности БиХ.  

Љиљана Тришић сматра претходну дискусију изузетно корисном. Задовољна је ставом 

Заједничке комисије о потреби кадровске попуне ДГС-а, при чему треба ријешити и питање 

смјештаја ове службе. За њу је прихватљив највећи број предлога датих у расправи. При томе 

је нагласила да је активност везана за сарадању с Хагом ове године интензивирана и да има 

више података него претходне године. У вези с питањем тероризма и постављањем 

приоритета, истакнула је да је остављен простор и Комисији и домовима да реагују и дају 

своје предлоге и мјере. Даље,  нагласила је нетачност информације да Министарство 

безбједности БиХ није тражило податке од Полиције Брчко Дистрикта БиХ, јер су доставили 

упитник који им је био послан. У вези с недовољним подацима о раду СИПА-е,  ОБА-е и 

других институција, навела је да овај материјал има форму информације а не извјештаја, те 

не исказује детаљно, већ описно податке о безбједносној ситуацији. У вези с радом страних 

обавјештајних служби, истакнула је да Министарство безбједности БиХ има само 

координирајућу улогу и не може дати те податке док их не добије од институција надлежних 

за ту област. Безбједносне процјене о одласку војника у Ирак нису давали, јер је тек усвојен 

закон који регулише то питање, а оно се такође више односи на текућу него на годину коју 

обрађује Информација. Што се тиче  дијела који обрађује предлоге мјера и активности, 

сматра да законодавно тијело треба активније да учествује и даје своје предлоге. 

У вези с потребом израде информације о малољетничкој делинквенцији, истакнула је да је 

већ предвиђена таква информација. 

Адем Хускић нагласио је да је задовољан датим одговорима, с обзиром да ће доста питања 

које је он апострофирао бити обрађено Информацијом за шест мјесеци текуће године. И он је 

нагласио потребу за интерном контролом унутар ДГС-а. 

Након завршетка расправе Информација је примљена к знању и упућена у даљњу 

парламентарну процедуру са сљедећим закључком: 

«С циљем спречавања илегалног преласка људи и робе и уопште што квалитетније заштите 

државне границе Босне и Херцеговине, Државна гранична служба БиХ треба у што краћем 

времену сачинити посебну Информацију о квалитету попуњености Службе, и, у том смислу, 

спровести интерну контролу рада садашњих запосленика, те Информацију доставити 

Парламентарној скупштини БиХ на разматрање.» 

 

Aд. - 4. Текућа питања: 

а) Информација о приговорима пуковника Фаида Хеће, Сабрије Зимића и Фехима  

    Бибића на одлуку о избору професионалних војних  лица у Министарство одбране 

    БиХ по расписаном конкурсу  

 

Драгица Хинић укратко је образложила достављене приговоре пуковника Фаида Хеће, 

Сабрије Зимића и Фехима Бибића на одлуку о избору професионалних војних  лица у 

Министарство одбране БиХ по расписаном конкурсу и поступак по приговорима пред 

Заједничком комисијом који је образложен и у писаној форми достављен члановима 

Комисије.  

Након образложења чланови Заједничке комисије једногласно су закључили да ова комисија 

није надлежна да разматра појединачне поднеске лица, jер би је то довело у позицију да се 

фактички уплиће у ток управног поступка, односно даље управног спора, а тиме и мијеша у 

рад управних органа и судова. Стога ће Заједничка комисија, у складу с Пословником 

Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, наведене поднеске упутити надлежној 

Комисији за људска права, имиграције, избјеглице и азил, водећи рачуна о чињеници да ни 

ова комисија не разматра питања која су у току рјешавања на судовима и друге спорове, 
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осим ако се ради о неприхватљивом кашњењу у поступку или евидентној злоупотреби 

власти и самовољи на коју укаже Омбудсмен БиХ. Заједничка комисија ће, такође, о свом 

ставу информисати подносиоце приговора; 

 

b) Замолница Мисије БиХ при НАТО-у у Бриселу за информисање о битним   

    активностима Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику БиХ 

 

На захтјев Мисије БиХ при НАТО-у у Бриселу, Заједничка комисија донијела је закључак: о 

свим  значајним  активностима из њене надлежности трема благовремено информисати 

Мисију, достављањем посебне информације или достављањем извјештаја и записника; 

 

 c) Кратка информација о обављеној посјети чланова Заједничке комисије Брчком  

      и Бијељини 
 

Бошко Шиљеговић укратко је информисао о посјети Теренској канцеларији ДГС-а 

Сјевероисток - јединицама у  Брчком и Бијељини, затим Полицији, као и градоначелнику и 

предсједнику Скупштине Брчко Дистрикта БиХ од  31.05. до 01.06.2005. године. Ова 

изузетно корисна посјета искоришћена је за сагледавање ситуације у наведеним структурама,  

на основу чега је сачињена и комплетна детаљна информација.  

Информација је примљена к знању; 
 

 d) Информација о одржаном састанку ПСНАТО-а у Љубљани   

 

Халид Гењац укратко је информисао о одржаном засједању ПСНАТО-а у Љубљани, по 

тематским цјелинама. Неке од тема односиле су се на кључну улогу НАТО-а на Балкану, 

питање климатских промјена на Арктику, питања везана за подручје Кавказа, питање односа 

Кине и НАТО-а и трансатлантске економије. У говору генералног секретара НАТО-а 

истакнута је потреба за ближом сарадњом ове асоцијације и наше земље, а на пленарној 

сесији изведена је вјежба о терористичком нападу нуклеарним средствима и одговору 

НАТО-а на тај напад. 

Информација је примљена к знању; 

 

 e)  Информација о одржаном састанку са Хубертом Пиркером, 

       предсједавајућим Иницијативе Пакта стабилности за борбу против  

       организованог криминала (SPOC) и предлог избора члана Заједничке 

       комисије у ову организацију 

 

Бошко Шиљеговић информисао је о посјети  Хуберта Пиркера 02.06.2005. године, који је на 

нашу молбу обећао набавку неопходне опреме за надзор границе. Закључено је да се за 

наредну сједницу припреми информацију у писаној форми о овом састанку, те донесе одлука 

о избору члана наше комисије у SPOC; 

 

f) Информација о одласку припадника деминерске јединице у Ирак 

Закључено је да се за наредну сједницу припреми информација у писаној форми о одржаној 

церемонији поводом одласка деминерске јединице у Ирак; 

                     

g) Информација о обиљежавању 5. годишњице рада ДГС-а 

Бошко Шиљеговић укратко је информисао чланове Комисије да ће 06.06.2005. године бити 

обиљежена 5. годишњица рада ДГС-а, те да су чланови Комисије позвани да присуствују 

обиљежавању;  
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h)  Информација о предстојећим посјетама Македонији и Србији и Црној Гори 

Чланови Комисије укратко су информисани и сагласили су се с предстојећим посјетама 

радним тијелима парламената Македоније и Србије и Црне Горе, које би оријентационо 

требале услиједити од 12. до 15. 07.2005. године. У посјетама би били чланови и особље 

Комисије, те представници ОЕБС-а и, евентуално, НАТО-а; 

 

i) Винко Зорић изразио је незадовољство радом Службе рачуноводства, која му није 

омогућила плаћање трошкова ноћења у Осијеку, иако су ти трошкови много мањи него у 

хотелу ''Holiday Inn'' у Сарајеву. Због тога није посјетио Брчко и Бијељину и желио је да се 

изражено незадовољство констатује у записнику. 

 

 

           Записник сачинила                                                  Привремени предсједавајући 

             Драгица Хинић                                                           Заједничке комисије 

                                                                                                     Бошко Шиљеговић 

 

 

 

            
 


